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Journal nr.: 

012474-2012 
Sag nr.  67 
 
 
Ansøgning fra SIK om udvidelse af lå-
neramme 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 41. 
Bekendtgørelse om kommunernes låntagning og meddelelse af garantier m.v. 
 

Sagsfremstilling: Byrådet har på sit møde den 28. september 2011 godkendt omlægning af lån 
samt yderligere lånoptagelse på maksimalt 5 mio. kr. til udbygning af motions-
centret i Slangerup Idræts- og Kulturcenter, SIK. Det nye lån får sikkerhed i 
SIK's bygninger. 
  
Den afholdte licitation har vist, at udgiften er dyrere end oprindeligt ansøgt, 
hvorfor SIK søger udvidelse af lånerammen fra 5 mio. kr. til 6 mio. kr. 
  
SIK har fremsendt budget for driften af motionscentret, der viser et overskud 
efter ydelser på lån. Samtidig har SIK ved Byrådets tidligere godkendelse af 
omlægning til variabel forrentning godkendt følgende betingelser: 

1. Rentebesparelser indgår ikke i SIK's drift, men hensættes til imødegå-
else af evt. rentestigninger.  

2. Merudgifter som følge af evt. stigende rente, som ikke kan dækkes af 
hensatte midler, afholdes af SIK.  

3. Hensatte midler, der måtte henstå ved udløbet af lånet, deles ligeligt 
mellem SIK og Frederikssund Kommune.  

Skrivelse fra SIK samt budget for motionscentret er vedlagt som bilag. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi bemærker, at der ikke er umiddelbare økonomiske konsekvenser af 
sagen. 
 
Udvidelse af lånerammen medfører en risiko for, at panten i SIK bringes i an-
vendelse. Dette gælder dog kun såfremt motionscentret ikke genererer til-
strækkeligt overskud til at finansiere ydelser på lånet. 
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Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrådet anbefaler, at: 

1. Ansøgningen om udvidelse af lånerammen til 6 mio. kr. godkendes. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Budget for motionscenter 
Henvendelse fra SIK vedr omlægning af lån 
 

http://www.frederikssund.dk/media(16382,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(16383,1030).pdf
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Journal nr.: 

014430-2011 
Sag nr.  68 
 
 
Renovering af Nyvej, Skibby 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Som et led i budgetaftalen for 2012-2015 blev det aftalt, at der skulle tages 
stilling til til et omplaceringsønske rejst fra ældreområdet, der i dag primært 
har til huse i underetagen på Nyvej i Skibby. Imødekommelse af dette ønske 
vil betyde en omrokering, således at Ungdomsskolen i Skibby bytter lokaler 
med ældreområdet. En del af lokalerne anvendes allerede i dag af begge par-
ter, samt af andre foreninger der benytter Fritidscenteret på Nyvej. Omroke-
ringen vil ikke ændre på, at man også fremadrettet vil have fælles brug af en 
række lokaler. 
  
Gennemførelse af projektet vil kræve en nødvendig renovering af lokalerne, 
dels da der generelt er behov for en renovering, dels da den ændrede anven-
delse vil medføre nødvendige forbedringsarbejder. 
  
Byggeafdelingen har i samarbejde med Ældreområdet, Ungdomsskolen og 
Afdelingen for Kultur, Idræt og Dagtilbud vurderet mulighederne, og udarbej-
det et konkret forslag til en renoverings- og forbedringsplan, der muliggør det 
fremsatte ønske om at bytte lokaler. Den planlagte renovering og forbedring 
vil medføre følgende tiltag: 

• Nye køkkener (alm. samt thekøkken).  
• Nedtagning af væg, og etablering af nyt køkken/opholdsrum på 1. sal.  
• Lift i forbindelsesgang mellem fritidscenter og bibliotek.  
• Etablering af handicaptoilet og almindelig renovering af toiletter.  
• Maling af udvalgte vægge.  
• Udskiftning af udvalgte gulve.  
• Nye lofter i underetagen.  
• Ny belýsning i underetagen.  
• Etablering af ventilation i underetagen (airmasterløsning).  
• Afledte flytninger af IT, telefoner, tavler med videre. 

Disse forbedringsarbejder udtrykker de nødvendige tiltag ved gennemførelse 
af omrokeringen, og sikrer at alle parter opnår en tilfredsstillende lokalesitua-
tion fremadrettet. Løsningen har været drøftet med såvel ældreområdet som 
ungdomsskolen løbende i processen, og det vil blive sikret, at der foreligger en 
egentlig udtalelse i forbindelse med Økonomiudvalgets behandling af sagen. 
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Det anslås at det samlede renoveringsprojekt kan holdes indenfor en ramme 
på 2,7 mio. kr. Det fremgår af budgetaftalen, at forligspartierne vil tage ende-
lig stilling til projektets finansiering og igangssættelse når afklaring af mulig-
heder og tilknyttet økonomi foreligger. 
  
 

Bevilling: Der søges om anlægsbevilling på 2,7 mio. kr. til renovering af Nyvej i Skibby. 
Anlægget finansieres ved tilsvarende reduktion af omstillingspulje på driften. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Kommunaldirektøren indstiller til Økonomiudvalget, at det over for Byrådet 
anbefales, at: 

1. Der tages endelig stilling til renoveringsprojektet på Nyvej i Skibby.  
2. Såfremt projektet prioriteres, meddeles en anlægsbevilling på 2,7 mio. 

kr, finansieret via overførsel fra driftsbudgettet fra Økonomiudvalgets 
omstillingspulje. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Høringssvar fra Ældrerådet omdelt til Økonomiudvalget. 
 
Anbefales, idet der dog foreslås en anlægsbevilling på 2,8 mill kr. således at 
det vil blive muligt at imødekomme Ældrerådets bemærkninger. Inden Byrå-
dets behandling sikres høring i Handicaprådet. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Handicaprådets Høringssvar af 22+011 og 260612 – renovering af Nyvej, 
Skibby 
Ældrerådets høringssvar 

 

http://www.frederikssund.dk/media(16503,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(16503,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(16504,1030).pdf
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Journal nr.: 

008452-2012 
Sag nr.  69 
 
 
Forslag til lokalisering af og anlægspul-
je til ungetilbud "Fra anbringelse til fo-
rebyggelse" 

Lovgrundlag: Budgetaftale 2012. 
 

Sagsfremstilling: I forbindelse med budgetvedtagelsen for budget 2012 og oversigtsårene har 
Byrådet vedtaget at implementere projektet "Fra Anbringelse til Forebyggelse", 
der indebærer en reduktion i antallet af unge, der bliver anbragt uden for 
hjemmet med op til 25 pladser i løbet af 2 – 3 år, og en forventet årlig drifts-
besparelse på omkring 7 mio. kr. 

 

For at kunne gennemføre denne bevægelse – "fra anbringelse til forebyggel-
se" – skal der gennemføres flg.: 

1. Et ændret anbringelsesgrundlag for unge. 

2. Opbygning af forebyggende og opsøgende arbejde i skolerne. 

3. Etablering af ungehus, der indeholder flg.: 

1. Et forebyggende familie- og ungetilbud. 

2. Et intensivt familie- og ungetilbud. 

3. Et sovehotel. 

4. Et tilbud til unge i eget værelse/bolig. 

Ændret anbringelsesgrundlag og forebyggelse i skolerne 

Det ændrede anbringelsesgrundlag er udtryk for et paradigmeskift, hvor der 
på ungeområdet fremadrettet fokuseres på anbringelsesforebyggende indsat-
ser i den unges nære miljø frem for at anbringe den unge langt fra sit person-
lige netværk væk fra Frederikssund Kommune. 

  

Såfremt en anbringelse bliver aktuel anvendes de principper, der er formuleret 
i servicestandarderne for Familieafdelingen. 

Det faglige arbejde med at arbejde ud fra anbringelsesprincipperne i Service-
standarderne og implementeringen af bevægelsen fra anbringelse til lokal 
foranstaltning er påbegyndt. 

 

Det forebyggende og opsøgende arbejde i skolerne er påbegyndt. Der er ansat 
fire forebyggelseskonsulenter, som har påbegyndt det forebyggende arbejde i 
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samarbejde med skolerne. Der er for hver af de involverede skoler udarbejdet 
en samarbejdsaftale. 

  

Opgaveområder, der skal rummes i  Ungehuset 

Det kommende Ungehus har fire overordnede omgaveområder. 

 

Det forebyggende familie- og ungetilbud 
Formålet med det forebyggende tilbud er, i samarbejde med forældrene og 
den unge, at støtte forældrene og de unge på et så tidligt tidspunkt som mu-
ligt, for at modvirke, at forældrene og de unges vanskeligheder udvikler sig i 
negativ retning. 

Målgruppen er familier og unge, hvis problematikker forventes at kunne løses 
inden for rammen af et korterevarende forebyggende tilbud. 

 

Det intensive familie- og ungetilbud 

Formålet med tilbuddet er, i samarbejde med forældrene og den unge at ar-
bejde intensivt på, at familien får en bedre fungerende hverdag. Der bliver 
ligeledes arbejdet med konkrete mål for den enkelte familie. Formålet er lige-
ledes at bryde den sociale isolation, som familien kan opleve, og styrke famili-
ens netværk. 

Målgruppen er familier og unge, hvor deres problematikker er af så alvorlig 
karakter, at familien og netværket omkring den unge nærmest har opgivet. 

 

Et sovehotel 
Som en del af det lokale beredskab, der skal bidrage til at forebygge anbrin-
gelser, etableres 1-2 værelser, hvor den unge midlertidigt og kortvarigt kan 
opholde sig. 

 

Et tilbud til unge i eget værelse/bolig 

Som led i at reducere udgifterne på anbringelsesområdet er der fokus på at 
anbringe unge i egen bolig/eget værelse med tilknyttet kontaktperson i kom-
munen. 

Der vil være behov for, at de unge kan mødes med deres kontaktperson i en 
ramme, hvor der er mulighed for at samles, danne relationer og i fællesskab 
have fokus på praktisk træning i forvaltning af et selvstændigt ungdomsliv. 

 

Forslag til bygninger til Ungehuset 

Det har ikke været muligt at finde en kommunal bygning i Frederikssund, der 
umiddelbart vil kunne indrettes til at rumme alle fire beskrevne funktioner. 

  

Familieafdelingen har i samarbejde med Kommunale Bygninger besigtiget 
ejendommen Frederiksborgvej 16, Frederikssund. Ejendommen har sidst væ-
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ret anvendt som SFO for Falkenborgskolen, men er tom p.t. Ejendommens 
bruttoareal er på 425 kvm, og den kan umiddelbart indrettes til: 

• Et intensivt forældre- og ungetilbud, og  

• Sovehotel.  

Bruttoarealet er 425 kvm.  

Renovering af Frederiksborgvej 16 kan umiddelbart igangsættes.  

 

På ejendommens matrikkel vil der, under forudsætning af godkendt plan-
grundlag, kunne opføres en tilbygning, der skal rumme de to andre opgave-
områder: 

• Et forebyggende forældre- og ungetilbud og  

• Et tilbud til unge i eget værelse/ungebolig.  

Bruttoarealet vil blive på ca. 470 kvm.   

 

Opførelse af tilbygningen vil være en så stor ændring af den samlede ejen-
dom, at planmyndigheden udtaler, at der skal udarbejdes en ny lokalplan for 
området. Planprocessen stipuleres til at vare ca. 12 måneder. 

  

Den eksisterende bygning Frederiksborgvej 16 vil i bedste fald kunne være 
ombygget til ibrugtagning ultimo 2013. Tilbygningen vil først kunne ibrugtages 
primo/medio 2015. Dette betyder, at den i B2012 stipulerede driftsøkonomiske 
effekt af det samlede tilbud først vil kunne slå igennem med nogen forsinkelse 
i forhold til B2012 forudsætningen. Den præcise beregning vil blive fremlagt i 
forbindelse med det igangværende arbejde med B2013. 

 

Økonomisk overslag: 

 

Renovering af Frederiksborggade 16 4.948.275 

Tilbygning til Frederiksborggade 16 9.400.000 

Parkeringspladser (10 stk. )  500.000 

Udenomsarealer  1.000.000 

Diverse 151.725 

 I alt 16.000.000 
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Familieafdelingen indstiller:  

• At lokaliseringen på Frederiksborgvej 16 godkendes. 

• At der afsættes et anlægspuljebeløb på op til 16 mio. kr. og at 5,6 
mio. kr af disse frigives til igangsætning af etape 1: Renovering og 
indretning af eksisterende bygning inkl. 10 parkeringspladser. 

• At den driftsøkonomiske virkning af, at det samlede ungehus først vil 
kunne stå færdig primo/medio 2015 indarbejdes i B2013 og i over-
slagsårene.  

Direktøren indstiller supplerende: 

• At anlægspuljebeløbet på op til 16 mio. kr. finansieres delvist ved ned-
læggelse af projekt 514515 Strukturtilpasninger Dagtilbud, hvor der i 
B2012 er afsat et puljebeløb på op til 13,85 mio. kr. Opvækst- og Ud-
dannelsesudvalget har ved beslutning den 30. januar 2012 (sag nr. 
15) besluttet, til B2013, at arbejde videre med andre løsningsforslag 
end Skibby administrationscenter for tilpasning af dagtilbudskapacitet i 
Hornherred Syd.  

 

Bevilling: Der er ikke afsat bevilling til formålet, men med Budgetaftale 2012 aftalte 
forligsparterne følgende: 
  
Etablering af anlægspulje i forbindelse med forslaget "Fra anbringel-
se til forebyggelse" 
Som beskrevet i budgetforslaget arbejdes der hen imod en konkret reducering 
i antallet af anbringelser uden for hjemmet i målgruppen unge mellem 13-17 
år med op til 25 pladser om året. Et led i denne strategi er etablering af et 
ungetilbud, der skal huse en række forebyggende foranstaltninger og tilbud 
for målgruppen. Da lokaliseringen og afklaringen af, om der kan ske en udnyt-
telse af en eksisterende kommunal ejendom, endnu ikke er afgjort, har det 
ikke været muligt at estimere anlægsudgiften til dette tilbud. Forligsparterne 
er imidlertid enige om, at dette projekt bør nyde fremme, når placeringen og 
eventuelle anlægs- og ombygningsudgifter er kendt.  
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomiske og personalemæssige bemærkninger til Økonomiudvalgets møde 
den 20. juni 2012: 
 
På projekt 514515 Strukturtilpasninger Dagtilbud er afsat 16,85 mio. kr., i det 
3 mio. kr. er overført fra 2011 til 2012. Anlægspuljen på 16 mio. kr. kan såle-
des finansieres helt ved nedlæggelse af 514515 Strukturtilpasninger Dagtilbud. 
Resterende 0,85 mio. kr. foreslås at tilgå kassen. 
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Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Opvækst- og Ud-
dannelsesudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Forslaget om lokalisering af det samlede Ungetilbud på ejendommen 
Frederiksborgvej 16, Frederikssund godkendes, og at det fornødne 
planarbejde igangsættes.  

2. Der afsættes en anlægspulje på op til 16 mio.kr. til etablering af et 
ungetilbud.  

3. Der frigives 5,6 mio.kr. af anlægspuljen til igangsætning af renovering 
og ombygning af den eksisterende bygning på Frederiksborggade 16, 
Frederikssund inkl. etablering af 10 parkeringspladser.  

4. Anlægspuljen på 16 mio.kr. finansieres delvist ved nedlæggelse af in-
vesteringsforslag 514515 Strukturtilpasninger Dagtilbud til hvilket for-
mål der er afsat 13,85 mio.kr. i B2012. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 04. juni 
2012 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget anbefaler indstillingens pkt. 1 - 4 med sup-
plerende forslag, at finansieringsmankoen på 2,15 mio. kr. finansieres af kas-
sebeholdningen. 
 
Jette Christensen (V) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Anbefales, idet det konstateres, at finansiering er på plads. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt med bemærkning, at finansiering foretages som anført i Økonomiafde-
lingens bemærkninger af 20. juni 2012, og at beslutningen indarbejdes i bud-
getoplægget for 2013. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Gældende tidslinje rev. C 01 maj 2012 samt Økonomi. 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(16392,1030).pdf
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Journal nr.: 

000455-2012 
Sag nr.  70 
 
 
Forslag til Vandplan 2010-2015 

Lovgrundlag: Miljømålsloven § 31  
 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune skal, i lighed med landets øvrige kommuner, udfær-
dige en handleplan på baggrund af statens vandplaner. Vandplanerne er en 
helt ny plantype med en seksårig planperiode (2009-2015, 2015-2021 og 
2021-2027). De statslige vandplaner erstatter regionplanernes retningslinjer 
på vandområdet. På grund af forsinkelse i vedtagelsen af de statslige planer vil 
denne vandhandleplan være gældende for perioden 2010-2015. Frederikssund 
Kommune er omfattet af Vandplan 2.2 Isefjord og Roskilde Fjord.  
  
Forslaget til Vandhandleplan skal i mindst 8 ugers høring efter byrådets vedta-
gelse og den endelige Vandhandleplan skal være vedtaget inden 22. december 
2012. 
  
Vandplanen angiver hvilke miljøindsatser Frederikssund Kommune skal lave en 
prioriteret handleplan for i perioden 2010-2015.  
  
Vandplanen beskriver hele vandets kredsløb og vandets tilstand i kredsløbet. 
Det er Vandplanernes mål at der er god vandkvalitet i vandløb, søer, grund-
vand og fjorde.  
  
Vandplanerne opsætter miljømål for de enkelte vandområder og sammenligner 
dette med den aktuelle miljøtilstand. Ud fra de kendte påvirkninger sætter 
Vandplanerne krav til hvilke indsatser der så skal til for at miljømålene opnås.  
  
Vandplanen opstiller ingen indsatser for søer og grundvand i Frederikssund 
kommune. Der er 5 søer omfattet af Vandplanens målsætninger, de 3 af søer-
ne opfylder de opstillede målsætninger og for 2 søer udskydes fristen for må-
lopfyldelse på grund af manglende data. For grundvand er der tilsvarende 
udskydelse af opfyldelse af målopfyldelsen på grund af manglende data der 
kan danne grundlag for en troværdig beskrivelse af sammenhængen mellem 
vandindvinding og tilstanden af søer og vandløb.  
  
Vandplanen sætter miljømål for de enkelte vandløb og vurderer om det enkel-
te vandløb lever op til de stillede mål. Manglende målopfyldelse kan enten 
skyldes dårlige fysiske forhold i vandløbet eller dårlig kemisk kvalitet af vandet. 
Vandplanerne stiller først krav til de fysiske forhold når vandets kemiske kvali-
tet er i orden. Den kemiske kvalitet forbedres typisk gennem regulering af 
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tilførsel af spildevand, og den fysiske tilstand gennem genopretning, fritlæg-
ning og reduceret vedligeholdelse.  
  
I Frederikssund Kommune er der krav om indsats overfor 19 regnvandsbetin-
gede overløb i Græse Å og Sillebro Å systemerne. Indsatsen skal planlægges i 
kommunens spildevandsplan. Spildevandsplanen planlægges revideret parallelt 
med Kommuneplan 2013. Indsatserne skal brugerfinansieres og udgifterne 
afholdes således af Frederikssund Forsyning. Der er endvidere ca. 200 ejen-
domme i det åbne land der skal have forbedret spildevandsforholdene, forbed-
ringen af spildevandsforholdene på disse ejendomme planlægges også i Spil-
devandsplanen.  
  
Indsatskravene om ændret vandløbsvedligeholdelse eller genåbning af rørlagte 
vandløb i Frederikssund Kommune omfatter godt 10 km vandløb. 
  
Havelse Å og Slangerup Rende:  
Indsatskrav om ændret vandløbsvedligeholdelse af ca. 3,1 km vandløb fælles 
med Halsnæs Kommune (også indsatskrav opstrøms i Halsnæs og Hillerød 
Kommuner). Slangerup Rende har indsatskrav om ændret vandløbsvedligehol-
delse af ca. 1,2km vandløb i Frederikssund Kommune.  
  
Onsved – Stokkebro Rende:  
Indsatskrav om ændret vandløbsvedligeholdelse af ca. 2,7 km vandløb og krav 
om genåbning af ca. 0,3 km vandløb. 
  
Vejlemølle Å:  
Indsatskrav om ændret vandløbsvedligeholdelse af ca. 4,5 km vandløb, 3,3 km 
er fælles med Lejre Kommune.   
  
Marbæk Rende:  
Indsatskrav om ændret vandløbsvedligeholdelse af ca. 0,1 km vandløb  
Udgifterne i forbindelse med ændret vandløbsvedligeholdelse og genåbning af 
rørlagte vandløb afholdes af staten. 
  
Tidsplan. Indsatserne på spildevandsområdet forventes afsluttet inden 2017 
og indsatserne på vandløbsområdet forventes afsluttet inden 2015, det er dog 
en forudsætning at der er statslig finansiering. Naturstyrelsen har meddelt, at 
der er begrænsede midler, og det garanteres ikke, at der er ressourcer til alle 
Vandplanernes indsatser. 
  
I Vandhandleplanen er medtaget de retningslinier fra Vandplanerne, der er 
gældende for al anden planlægning og administration. Enkelte af disse ret-
ningslinier begrænser det kommunale råderum betragteligt. Frederikssund 
Kommune vil arbejde for at retningslinie 40 og 41 ændres, således at der i 
kommuner hvor OSD områderne dækker meget store arealer, sikres et nød-
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vendigt rum for afvejning overfor andre samfundsmæssige interesser, herun-
der byudvikling. 
  
 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Der er i kommunens budget på miljøområdet afsat 387.400 kr. i 2012 og 
133.400 kr. årligt fra 2013 til implementering af vandhandleplaner.  Disse mid-
ler vil blandt andet blive anvendt på at udarbejde nye regulativer og konkrete 
indsatsplaner, hvor det forudsættes at der skal anvendes konsulenthjælp. 
  
  
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller over for Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget, at: 

1. Forslaget til Handleplan sendes i høring i 10 uger fra ca. 1. juli 2012. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 11. 
juni 2012 
Udvalget anbefaler til Økonomiudvalg og Byråd, at forslag til handleplan sen-
des i 10 uger offentlig høring. 
 
Torben Petterson (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Vandhandleplan 2010-2015 ny udgave 2 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(16393,1030).pdf
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Journal nr.: 

011176-2012 
Sag nr.  71 
 
 
Ændring af takster for foto 

Lovgrundlag: Kommunalfuldmagtsreglerne.  
 

Sagsfremstilling: På Borgerserviceområdet blev der ved budgetvedtagelsen for 2012 fastlagt en 
takst for betaling for digitale foto til pas, køre- eller legitimationskort. 
  
Taksten for foto er for 2012 sat til 85 kr. 
  
Administrationen er blevet opmærksom på, at taksten for foto på 85 kr. er for 
lav, og ikke følger de priser, som de lokale fotohandlere tager for et foto. Pri-
sen er lokalt fra 129 kr. til 139 kr. 
  
De lokale fotohandlere har henvendt sig til kommunen, idet de nuværende 
takster er konkurrenceforvridende. 
  
Det anbefales, at kommunen pr. 1. juli 2012 hæver den nuværende pris fra 85 
kr. til 145 kr., således at der ikke vil kunne blive rejst kritik af kommunens 
prispolitik for digitale foto. 
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Bevillingsmæssige konsekvenser indarbejdes i forbindelse med budgetopfølg-
ningen. 
 

Indstilling: Social- og borgerservicechefen indstiller, at Social-, Ældre- og Sundhedsudval-
get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Taksten for digitale foto ændres fra de nuværende 85 kr. til 145 kr. 
gældende fra 1. juli 2012. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 13. 

juni 2012 
Pkt. 1 Anbefalet. 
 
Torben Pettersson (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
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Journal nr.: 

001543-2012 
Sag nr.  72 
 
 
Rammeaftale for det specialiserede so-
cialområde 2013 

Lovgrundlag: Lov om Social Service § 6. 
BEK nr. 205 af 13/03/2011. 
 

Sagsfremstilling: Kommunalbestyrelsen skal, jævnfør lov om social service § 6, en gang årligt 
godkende det kommende års rammeaftale. 
  
Rammeaftalen omhandler højt specialiserede tilbud og specialundervisning 
indenfor det specialiserede socialområde og vedrører målgrupperne børn, un-
ge og voksne med nedsat funktionsevne og/eller psykiatriske og/eller sociale 
problemstillinger og/eller misbrug. 
  
Sikrede afdelinger for unge domfældte indgår ligeledes i rammeaftalen. 
  
Hvor det tidligere var Regionsrådet, der var ansvarlig for at udarbejdelse af en 
årlig rammeaftale om drift og udvikling af sociale tilbud og institutioner i Regi-
on Hovedstaden, har kommunerne med bekendtgørelsen fra marts 2011 over-
taget ansvaret for at udarbejde en årlig rammeaftale.  
  
Denne opgave er lagt hos et fælles Kommunalt Rammeaftalesekretariat (KKR). 
  
Rammeaftalen består i henhold til den nye bekendtgørelse for området af en 
udviklingsstrategi og en styringsaftale. 
  
Udviklingsstrategi er drøftet i KKR Hovedstaden den 23. marts 2012 og blev 
anbefalet til godkendelse i kommunalbestyrelserne. 
  
Styringsaftalen vil blive behandlet i KKR den 15. juni 2012 og efterfølgende 
sendt til politisk godkendelse i kommunerne. 
  
Udviklingsstrategi generelt 
Udviklingsstrategien for 2013 baserer sig på den afgrænsning, som blev udvik-
let sammen med Region Hovedstaden til rammeaftalen for 2011. Afgrænsnin-
gen betyder, at strategien koncentrerer sig om tilbud til borgere med de mest 
komplekse og specielle behov samt tilbud, som kræver et stort befolkningsun-
derlag for, at tilbuddet kan drives rentabelt. 
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Udviklingsstrategien rummer således de højt specialiserede tilbud - og tilbud, 
der bruges af mange kommuner.  
  
Aftalen rummer også højt specialiserede enheder, som organisatorisk drives 
sammen med mindre specialiserede tilbud.  
  
Det er således koordinationsbehovet, der afgør, om et tilbud er omfattet af 
aftalen. 
  
For at opfylde lovgivningens krav er alle regionsdrevne tilbud medtaget i afta-
len. 
  
I Hovedstadsregionen er der med afsæt i arbejdet omkring rammeaftalen 
igangsat tre særlige udviklingsprojekter: 

• Arbejdsgruppe om styringsaftalen på det specialiserede socialområde - 
herunder bl.a. muligheden for at skabe en mere fleksibel takststruktur.  

• Udviklingsprojekt vedrørende bedste praksis på området for erhvervet 
hjerneskade - herunder sikring af koordineret, sammenhængende, 
målrettet og evidensbaseret indsats.  

• Udviklingsprojekt vedrørende bedste praksis for særforanstaltninger 
for børn og unge - 5 udvalgte kommuner skal bidrage til udbredelse af 
viden, erfaring og gode resultater på området til inspiration for hoved-
stadsregionens kommuner. 

Særlige temaer i 2013 

• Udviklingen af brugen af forskellige former for familieplejeanbringelse.  
• Sammenhængende forløb mellem social- og behandlingspsykiatrisk 

område.  
• Ny specialisering. 

Desuden beskrives fokuspunkter for udviklingsstrategi 2013, der afspejler et 
behov for at fastholde fokus på at styre processen i en retning, hvor det fort-
sat sikres målrettede, koordinerede, sammenhængende og evidensbaserede 
tilbud, også til de små målgrupper, men stadig indenfor en stram økonomisk 
ramme.  
  
Udviklingsstrategien oplister 14 sådanne fokuspunkter, der skal ses i sammen-
hæng med de særlige temaer og øvrige udviklingsperspektiver på området. 
  
Administrationernes bemærkninger 
Administrationen har ingen bemærkninger til den fremsendte udviklingsstrate-
gi, idet strategien vurderes som fornuftig og med relevant indhold for det nød-
vendige samarbejde på det specialiserede socialområde i Region Hovedstaden. 
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Administrationen kan derfor anbefale, at udviklingsstrategien tiltrædes. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Social- og borgerservicechefen og Familiechefen indstiller, at Social-, Ældre- 
og Sundhedsudvalget og Opvækst- og Uddannelsesudvalget over for Økono-
miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Udviklingsstrategien for det specialiserede socialområde og specialun-
dervisning 2013 tiltrædes. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 04. juni 
2012 
Anbefales. 
 
Jette Christensen (V) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 13. 
juni 2012 
Pkt. 1 Anbefalet. 
 
Torben Pettersson (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Udviklingsstrategi 2013_udkast_28  marts 2012 
 

http://www.frederikssund.dk/media(15353,1030).pdf
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Journal nr.: 

021408-2011 
Sag nr.  73 
 
 
Overtagelse af det regionale Bo- og Be-
skæftigelsestilbud Skibbyhøj 

Lovgrundlag: Lov om social service § 186. 
Bekendtgørelse nr. 782 af 5. juli 2006 om, overtagelse af aktiver og passiver, 
rettigheder og pligter samt ansatte i regionale tilbud. 
 

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede den 14. december 2011 at overtage det regionale bo- og 
beskæftigelsestilbud Skibbyhøj pr. 1. januar 2013. 
  
Bo- og beskæftigelsestilbuddet Skibbyhøj drives efter servicelovens §§ 103 og 
107, hvorefter kommunen skal tilbyde beskyttet beskæftigelse og midlertidige 
ophold i boformer til personer, som på grund af betydeligt nedsat fysisk eller 
psykisk funktionsevne eller særlige problemer, har behov for det.  
  
Målgruppen for botilbuddet Skibbyhøj er fortrinsvis beboere og værksteds-
medarbejdere fra kommuner i Region Hovedstaden. Målgruppen er unge mel-
lem 18 og 30 år med svære psykiske lidelser, der efter indlæggelse på psykia-
trisk afdeling har behov for kortere eller længerevarende ophold i socialpsykia-
trisk regi.  
  
Botilbuddet har en pladskapacitet til 23 beboere, heraf har en beboer Frede-
rikssund Kommune som betalingskommune. 
  
Målgruppen for det beskyttede værksted Skibbyhøj er dels et tilbud til egne 
beboere og dels for de eksterne medarbejdere (hjemmeboende), som fortrins-
vis er unge mellem 18 og 40 år med psykiske lidelser, der har brug for at af-
klare, udvikle og/eller vedligeholde deres personlige, sociale og faglige kompe-
tencer i en arbejdsmæssig sammenhæng.  
  
Beskæftigelsestilbuddet på Skibbyhøj har en pladskapacitet på 23 beboere og 
20 eksterne medarbejdere, der alene modtager et dagtilbud om beskæftigelse. 
Af de 43 borgere på det beskyttede værksted har 23 borgere Frederikssund 
Kommune som betalingskommune. 
  
Efter Byrådets beslutning den 14. december 2011 har Regionsrådet udarbejdet 
et aftaleudkast om overtagelse af tilbuddet, som er gennemgået af administra-
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tionen.  
  
Aftalen fastsætter følgende vilkår:  
  
Frederikssund Kommune er, jævnfør § 186, stk. 2, nr. 1 i lov om social service 
forpligtet til at lade Bo- og Beskæftigelsestilbuddet Skibbyhøjs pladser stå til 
rådighed for regionens øvrige kommuner, i det omfang det fremgår af den 
rammeaftale, der årligt indgås mellem kommunerne og regionen om faglig 
udvikling, styring og koordinering af de kommunale tilbud efter serviceloven.  
  
Overtagelsen sker pr. 1. januar 2013. 
  
Frederikssund Kommune indtræder med virkning fra denne dato i Region Ho-
vedstadens rettigheder og pligter i forhold til tilbuddet herunder: 

• Ansættelse og afskedigelse af personalet.  
• Afholdelse af tilbuddets driftsudgifter.  
• Beregning og opkrævning af takstmæssige betalinger fra kommuner.  
• Oppebæring af tilbuddets øvrige driftsindtægter.  
• Visitation af borgere til tilbuddet. 

Frederikssund Kommune overtager de aktiver og passiver, som er knyttet til 
varetagelsen af tilbuddet. 
  
Frederikssund Kommune ydes et kompensationsbeløb for den udvidelse af 
driftsrammen og gældsbyrden, som kommunen overtager fra Region Hoved-
staden. Kompensationsbeløbet opgøres endeligt når godkendt regnskab for 
2012 for Region Hovedstaden foreligger, og når resultatet af de matrikulære 
frastykninger foreligger. Kompensationsbeløbet forrentes fra overtagelsesda-
gen. 
  
Kompensationsbeløbet i Regionens favør betales ved overdragelsen i form af, 
at Frederikssund Kommune overtager en tilsvarende andel af Regionens lang-
fristede gæld. Gælden, for hvilken Frederikssund Kommune udsteder et 
gældsbrev til regionens kreditor, afdrages og forrentes på samme vilkår, hvor-
på Regionen hidtil har forrentet og afdraget gælden i forhold til det underlig-
gende gældsforhold.  
  
Frederikssund Kommune indtræder med virkning fra overtagelsesdagen i Re-
gionens rettigheder og pligter i henhold til de indgåede kontrakter vedrørende 
tilbuddet, herunder rettigheder og pligter i forhold til indgåede aftaler med 
forsyningsselskaber, teleselskaber m.v. der er indgået i forbindelse med til-
buddets drift. 
  
Frederikssund Kommune overtager Regionens forpligtigelse til at udrede even-
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tuel erstatning i relation til tilbuddets medarbejdere for arbejdsskader, der er 
opstået før den 1. januar 2013, og overtager tillige en tilsvarende forpligtigelse 
for øvrige overførte medarbejdere.  
  
Der har i perioden 2007 til 2012 været fire arbejdsskader på Skibbyhøj - hvor-
af tre er afsluttet. Én sag (fra 4. januar 2012) er endnu ikke afsluttet. 
  
I forbindelse med Byrådets behandling af overtagelsessagen fremgik det af 
Regionsrådets materiale, at de administrative ressourcer på regionsgården til 
at drive tilbuddet udgjorde knap to fuldtidsstillinger. Den fremsendte aftale 
bekræfter, at de administrative ressourcer fortsat skønnes til at være to fuld-
tidsstillinger, som skal afsættes på konto 06, således at Frederikssund Kom-
mune kan drive tilbuddet. 
  
De to administrative stillinger, skal tilføres fagområdet Social Service med et 
årsværk og øvrig administration med et årsværk. Udgiften finansieres af det 
provenu, som indbetales fra de betalende kommuner til dækning af overhead-
omkostninger.   
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi bemærker, at bevillingsmæssige konsekvenser indarbejdes i 2013, 
når de endelige tal foreligger. Overhead på i alt 9%, svarende til ca. 1,7 mio. 
kr. finansierer administrative ressourcer, IT, vedligeholdelse m.m. 
 

Indstilling: Social og borgerservicechefen indstiller, at Social-, Ældre- og Sundhedsudval-
get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Frederikssund Kommune godkender og underskriver aftalen om over-
dragelse af Bo- og Beskæftigelsestilbuddet Skibbyhøj til overtagelse 
pr. 1. januar 2013 på de vilkår, der er skitseret i aftaleudkastet.  

2. Der afsættes to årsværk på konto 06 til administrative ressourcer, 
ogat udgiften indarbejdes i budgettet for 2013.  
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 13. 

juni 2012 
Pkt. 1 og 2 Anbefalet 
 
Administrationen anmodes om beskrivelser af hvilke områder, der udmatrikule-
res af Regionen og med hvilke formål arealerne skal anvendes. 
 
Torben Pettersson (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Social-, Ældre- og Sundhedsudvalgets og Økonomiudvalgets indstilling blev sat 
under afstemning. 
 
For stemte 19: Anne-Lise Kuhre (A), Guri Bjerregaard (A), Jesper Henriksen 
(A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Wei-
land (A), Ole Find Jensen  (A), Tina Tving Stauning (A), Torben Petterson (A), 
Grethe Olsen (F), Poul Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), Pia 
Adelsteen (O), Jens Ross Andersen  (V), Jette Christensen (V), John Schmidt 
Andersen (V), Kristian Moberg (V), Morten Skovgaard (V) 
 
Imod stemte 1: Hanne Kyvsgaard (C) 
 
Indstillingen tiltrådt. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) ønsker følgende afvigende mening tilført beslutningspro-
tokollen: 
 
"Det Konservative Folkeparti indtager særstandpunkt vedrørende overtagelse 
af Skibbyhøj, idet vi er imod, at der udmatrikuleres areal fra grunden, og at 
der ikke har været mulighed for at se hvor - forinden stillingtagen." 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Aftaleudkast af 30.05.2012 - overt. Skibbyhøj 
Bilag 1 - til aftaleudkast af 30.05.12 Skibbyhøj 
Bilag 2 - til aftaleudkast af 30.05.12 Skibbyhøj 
Bilag 3- til aftaleudkast af 30.05.12 Skibbyhøj 

http://www.frederikssund.dk/media(15337,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15339,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15340,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15341,1030).pdf
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Journal nr.: 

006565-2012 
Sag nr.  74 
 
 
Kvalitetsstandarder for rehabiliterings-
afdelingen og ventepladser 2012 

Lovgrundlag: Lov om Social Service §§ 83, 84, 86. Sundhedsloven §§ 138 og 140. 
 

Sagsfremstilling: I den store rokade indgik, at de midlertidige boliger blev samlet på Tollerup-
høj, hvor der etableres rehabiliteringsafdeling. Samtidig blev de midlertidige 
boliger på De Tre Ege ændret til venteboliger. I den samlede plan indgår 21 
boliger på Tolleruphøj, hvor de 14 boliger etableres nu, og de resterende boli-
ger etableres, når der er dokumenteret behov. 

 

Rehabiliteringsophold 

Tilbydes borgere, som har rehabiliteringspotentiale. Der bliver sammen med 
borgeren opsat mål og handleplan for opholdet. Målene opsættes på kort og 
på lang sigt. Opholdets varighed vil afhænge af en individuel vurdering med 
udgangspunkt i de opsatte mål. Som udgangspunkt kan bevilges 3 uger, som 
evt. kan forlænges ved behov. Rehabiliteringen fortsætter, når borgeren 
kommer hjem evt. som en del af hverdagsrehabiliteringen.  

 

Akut ophold 

Tilbydes borgere ved akut opstået sygdom, som ikke kræver indlæggelse på 
sygehus og, hvor pleje og behandling af borgeren ikke kan varetages i eget 
hjem. Borgeren visiteres i samråd med egen læge eller vagtlæge. Opholdet 
varer max. 48 timer. 

 

Ophold for døende 

Tilbydes borgere, som er lægeligt erklæret terminale, og hvor kompleksiteten 
gør, at pleje, omsorg, lindring og støtte er vanskelig at give i hjemmet. 

Borgeren kan udskrives til hjemmet, hvis kompleksiteten mindskes. 

 

Aflastningsophold 

Tilbydes borgere med betydeligt og varigt nedsat fysisk og/eller psykisk funk-
tionsevne. Borgeren har behov for omfattende pleje og omsorg. 

Aflastningsophold kan tilbydes 1-2 uger 2-4 gange om året. 
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Venteophold 

Kan tilbydes borgere, som er visiteret til plejebolig og som i ventetiden ikke 
kan passes i eget hjem på grund af arbejdsmiljø – eller plejemæssige forhold. 

 

Betaling 

Borgeren betaler for servicepakke efter gældende takst. 

 

Kørsel 

Borgeren skal selv afholde transportudgiften til og fra alle opholdstyper samt 
mellem rehabiliteringsafdeling og venteafdeling. Undtaget er transport i for-
bindelse med hjemmebesøg under indlæggelsen, hvis formålet er, sammen 
med borgeren, at vurdere behov for evt. boligændringer og hjælpemidler. 

  

Indstilling til mødet den 18. april 2012 

Ældre - og sundhedschefen indstiller til Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, 
at: 

1. Anbefale kvalitetsstandarderne.  
2. Kvalitetsstandarderne sendes i høring i Ældrerådet og Handicaprådet.  
3. Sagen genoptages efter høring.  

Supplerende sagsfremstilling til Social-, Ældre- og Sundhedsudval-
gets møde den 13. juni 2012 efter høring 

Kvalitetsstandarderne for rehabiliteringsafdelingen har været i høring i Ældre-
rådet og Handicaprådet.  
 
Ældrerådet og Handicaprådets høringssvar er vedlagt som bilag. I hørings-
svarene er der både bemærkninger af generel karakter og bemærkninger til 
de enkelte kvalitetsstandarder.  
  
Af Ældrerådets høringssvar fremgår tre generelle bemærkninger vedrørende 
transport: 

1. Det påpeges, at formuleringerne vedrørende transport bør være ens-
artet på tværs af de fem kvalitetsstandarder. 

2. Der spørges til hvordan det afgøres om borgeren selv skal betale for 
kørsel.  

3. Det forslås at indføre samme procedure som ved kørsel til og fra 
træning, så borgeren skal betale 50 kr. pr. vej.  

Ældre og Sundhed oplyser: 

1. Der vil i efteråret 2012 blive indført et nyt koncept for kvalitetsstan-
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darderne i Ældre og Sundhed, der blandt andet har til hensigt at sik-
re ensartede beskrivelser. 

2. Alle borgere betaler selv for transport til og fra midlertidigt ophold. 
3. Der vil i efteråret 2012 blive gennemført en evaluering af transport-

området, hvor nævnte forslag fra Ældrerådet vil indgå i en samlet 
vurdering.   

Ældrerådets og Handicaprådets bemærkninger til de enkelte kvalitetsstan-
darder samt Ældre og Sundheds kommentarer er indarbejdet i vedlagte bilag.  
  
Det er Ældre og Sundheds vurdering, at Ældrerådets og Handicaprådets be-
mærkninger til ikke giver anledning til ændringer i kvalitetsstandarderne.  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige konse-
kvenser. 
 

Indstilling: Indstilling til mødet den 13. juni 2012 

Ældre- og sundhedschefen indstiller til Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, 
at: 

1. Kvalitetsstandarderne godkendes. 

  
 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 18. 
april 2012 
Anbefalet med redaktionelle ændringer. 
 
Kasper Andersen (O) og Grethe Olsen (F) var ikke til stede.  

 
Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 13. 
juni 2012 
Pkt. 1 Indstilling tiltrådt med mindre redaktionelle ændringer. Sagen anbefales 
videresendt til Økonomiudvalget og Byrådet. 
 
Torben Pettersson (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Kvalitetsstandard for aflastningsophold sendes på anmodning fra Social-, Æl-
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dre- og Sundhedsudvalget til fornyet behandling i Social-, Ældre- og Sund-
hedsudvalget. 
 
Øvrige kvalitetsstandarder anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 

 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Høringssvar fra Handicaprådet vedr. kvalitetsstandarder for rehabiliteringsaf-
delingen 
Hørringssvar Ældrerådet vedr. kvalitetsstandarder venteophold, ophold for 
døende, aflastningsophold, akutophold og rehabiliteringsophold 
Høringssvar fra Ældre- og Handicaprådet vedr. kvalitetsstandarder for rehabili-
teringsafdelingen med svar fra Ældre og Sundhed 
Kvalitetsstandard for Venteophold 2012 efter sæs og høring 
Kvalitetsstandard for Rehabiliteringsophold 2012 efter sæs og høring 
Kvalitetsstandard for Ophold for døende 2012 efter sæs og høring 
Kvalitetsstandard for Akut ophold 2012 efter sæs og høring 
 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(15342,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15342,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15344,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15344,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15343,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15343,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15349,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media/(16417,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15347,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15346,1030).pdf


 

 
28 / 39 

 
Journal nr.: 

024091-2011 
Sag nr.  75 
 
 
Kommuneplantillæg 014. Lokalcenter 
ved Holmensvej. Endelig vedtagelse 

Lovgrundlag: Planloven. 
 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 21. marts 2012 et forslag til kommuneplantillæg nr. 014 
for et lokalcenter ved Holmensvej i Frederikssund til offentlig fremlæggelse. 
Forslaget har nu været i offentlig høring i perioden fra den 27. marts til den 
22. maj 2012. 
  
Det skal bemærkes, at der forud for byrådets vedtagelse af kommuneplantil-
lægget har været gennemført en forudgående høring af tillægget i perioden 
fra den 20. december 2011 til den 21. februar 2012. I denne forudgående 
høring indkom der ingen idéer eller forslag til områdets planlægning fra offent-
ligheden. 
  
Der er i høringsperioden indkommet bemærkninger til forslaget  til kommune-
plantillæg fra Ole Søegaard, som beklager at detailhandelen med det nye cen-
ter bliver spredt i den tidligere Frederikssund Kommune. Ole Søegaard mener, 
at kunderne ønsker at besøge en by, hvor detailhandelen er samlet, så det er 
lettere for kunderne at sammenligne kvalitet, mode og priser. Ole Søegaard 
vedlægger desuden en liste over ledige butiksarealer i den eksisterende, gam-
le del af Frederikssund for at vise, at der ville være mulighed for at placere 
detailhandelen her, uden at udlægge nye arealer. Ud over de ledige eksiste-
rende butikker gøres der opmærksom på, at der yderligere i eksisterende lo-
kalplaner i den gamle del af Frederikssund er åbnet mulighed for etablering af 
12.500 m2. detailhandelsareal. Henvendelsen fra Ole Søegaard vedlægges 
dagsordenen. 
  
Som det fremgår af kommuneplantillægget vurderes det ikke handlen i bymid-
ten påvirkes væsentligt af etableringen af lokalcenteret på Holmensvej. 
  
Administrationen vurderer ikke, at henvendelsen skal føre til ændringer i plan-
grundlaget for lokalcenteret.     
  
Kommuneplantillægget vedlægges herefter dagsordenen til endelig vedtagel-
se. 
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller, at Plan- og udviklingsudvalget anbefaler over 
for Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Kommuneplantillæg 014 til Kommuneplan 2009-2021 godkendes en-
deligt. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 13. juni 2012 
Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Sat til afstemning: 
 
For stemte 5: Pia Adelsteen (O), Poul Henrik Hedeboe (F), Kim Rockhill (A), 
John Schmidt Andersen(V) og Ole Find Jensen (A). 
 
Imod stemte 1: Tina Tving Stauning (A). 
 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Plan- og Udviklingsudvalgets og Økonomiudvalgets indstilling blev sat under 
afstemning. 
 
For stemte 18: Anne-Lise Kuhre (A), Guri Bjerregaard (A), Jesper Henriksen 
(A), Kenneth Jensen (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Weiland (A), Ole Find Jen-
sen  (A), Torben Petterson (A), Hanne Kyvsgaard (C), Grethe Olsen (F), Poul 
Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), Pia Adelsteen (O), Jens Ross An-
dersen  (V), Jette Christensen (V), John Schmidt Andersen (V), Kristian Mo-
berg (V), Morten Skovgaard (V) 
 
Imod stemte 2: Jesper Wittenburg (A), Tina Tving Stauning (A) 
 
Indstillingen tiltrådt. 
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Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Kommuneplantillæg 014 for Lokalcenter på Holmensvej i Frederikssund. Ende-
lig vedtagelse. 
Henvendelse fra Ole Søegaard om lokalplan og kommuneplantillæg. 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(15367,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15367,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15366,1030).pdf
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Journal nr.: 

024088-2011 
Sag nr.  76 
 
 
Lokalplan 052. Lokalcenter ved Hol-
mensvej. Endelig vedtagelse 

Lovgrundlag: Planloven. 
 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 21. marts 2012 et forslag til lokalplan for et lokalcenter 
ved Holmensvej i Frederikssund til offentlig fremlæggelse. Forslaget har nu 
været i offentlig høring i perioden fra den 27. marts til den 22. maj 2012. 
  
Der er i høringsperioden indkommet bemærkninger til lokalplanforslaget fra 
Ole Søegaard, som beklager at detailhandelen med det nye center bliver 
spredt i den tidligere Frederikssund Kommune. Ole Søegaard mener, at kun-
derne ønsker at besøge en by, hvor detailhandelen er samlet, så det er lettere 
for kunderne at sammenligne kvalitet, mode og priser.  Ole Søegaard vedlæg-
ger desuden en liste over ledige butiksarealer i den eksisterende, gamle del af 
Frederikssund for at vise, at der ville være mulighed for at placere detailhan-
delen her, uden at udlægge nye arealer. Ud over de ledige eksisterende butik-
ker gøres der opmærksom på, der yderligere i eksisterende lokalplaner i den 
gamle del af Frederikssund er åbnet mulighed for etablering af 12.500 m2. 
detailhandelsareal. Henvendelsen fra Ole Søegaard vedlægges dagsordenen. 
  
Som det fremgår af kommuneplantillægget vurderes det ikke, at handlen i 
bymidten påvirkes væsentligt af etableringen af lokalcenteret på Holmensvej. 
  
Administrationen vurderer ikke, at henvendelsen skal føre til ændringer i plan-
grundlaget for lokalcenteret.     
  
Lokalplanen vedlægges herefter dagsordenen til endelig vedtagelse. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller, at Plan- og udviklingsudvalget anbefaler over 

for Økonomiudvalget og Byråd, at: 

1. Lokalplanforslaget godkendes endeligt. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 13. juni 2012 
Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Sat til afstemning: 
 
For stemte 5: Pia Adelsteen (O), Poul Henrik Hedeboe (F), Kim Rockhill (A), 
John Schmidt Andersen(V) og Ole Find Jensen (A). 
 
Imod stemte 1: Tina Tving Stauning (A). 
 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Plan- og Udviklingsudvalgets og Økonomiudvalgets indstilling blev sat under 
afstemning. 
 
For stemte 18: Anne-Lise Kuhre (A), Guri Bjerregaard (A), Jesper Henriksen 
(A), Kenneth Jensen (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Weiland (A), Ole Find Jen-
sen  (A), Torben Petterson (A), Hanne Kyvsgaard (C), Grethe Olsen (F), Poul 
Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), Pia Adelsteen (O), Jens Ross An-
dersen  (V), Jette Christensen (V), John Schmidt Andersen (V), Kristian Mo-
berg (V), Morten Skovgaard (V) 
 
Imod stemte 2: Jesper Wittenburg (A), Tina Tving Stauning (A) 
 
Indstillingen tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Lokalplan 052 for lokalcenter ved Holmensvej. Endelig vedtagelse. 
Henvendelse fra Ole Søegaard om lokalplan og kommuneplantillæg 

http://www.frederikssund.dk/media(15368,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15366,1030).pdf
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Journal nr.: 

006677-2012 
Sag nr.  77 
 
 
Resultatrevision for Jobcentret for år 
2011 

Lovgrundlag: 731 af 15/06 2010. Lov om ansvaret for og styringen af den aktive beskæfti-
gelsesindsats § 24, og 
735 af 03/07 2009. Bek. om ansvaret for og styringen af den aktive beskæfti-
gelsesindsats, kapitel 3. 
 
 

Sagsfremstilling: Helt overordnet viser resultatrevisionen, at der er opnået gode resultater af 
beskæftigelsesindsatsen i år 2011. Frederikssund har nået de justerede mål 
for de fire ministermål, og Frederikssund har helt overordnet for alle ydelses-
grupper under et haft en mere gunstig udvikling end klyngen, og andelen af 
befolkningen på overførselsindkomster er faldet i Frederikssund, hvor den er 
steget i klyngen. 
 
I relation til ministermål 1, at antallet af ledige med mere end tre måneders 
ledighed begrænses mest muligt, er det i 2011 lykkedes at stoppe stigningen 
fra de foregående år og opnå et lille fald på 1 %. Et fald, der er lidt mindre 
end i klyngen, hvor faldet var på 5 %. Faldet er sket blandt kontanthjælps-
modtagerne og især blandt de unge 18 - 24 årige, hvor mange er kommet i 
gang med en uddannelse. Sammensætningen af arbejdskraftreserven er ble-
vet ændret en del i 2011. Indenfor typiske mandefag er der et fald, og inden-
for kvindefagene har der været en betydelig stigning. Det ses desværre også, 
at der er en stigning i antallet af 25 - 29årige, hvilket formentlig bunder i en 
”dobbelt” udfordring. Dels at en del unge med nyerhvervede uddannelser fort-
sat har vanskeligheder med at få foden indenfor på arbejdsmarkedet, og dels 
at en del af de ”ældre” unge kontanthjælpsmodtagere har svært ved at kom-
me i gang med/gennemføre en uddannelse. 
 
Med hensyn til ministermål 2, at antallet af personer på permanente forsørgel-
sesydelser begrænses mest muligt, er der i Frederikssund sket et fald på 3% i 
2011, hvor klyngen er blevet på status quo. Årsagen er et fald i antallet af 
førtidspensionister i Frederikssund, imens der samlet set er status quo i antal-
let af personer i fleksjob og på ledighedsydelse. Desværre er der sket en ne-
gativ forskydning mellem personer i fleksjob og personer på ledighedsydelse i 
2011, så en større del nu modtager ledighedsydelse. 
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Med hensyn til ministermål 3, at begrænse ungeledigheden, har 2011 været et 
år, hvor det samlet set er lykkedes at bevare ”skindet på næsen”. Både i Fre-
derikssund og i klyngen er der status quo fra december 2010 til december 
2011. Især for de forsikrede ledige unge har udviklingen i 2011 været positiv. 
Til gengæld har der for de 25 - 29 årige kontanthjælpsmodtagere været en 
betydelig stigning på næsten 30 %. 
 
Det 4. og sidste ministermål i 2011 var at begrænse antallet af ikke vestlige 
indvandrere og efterkommere på offentlig forsørgelse mest muligt. I Frede-
rikssund har der været en stigning på 7 %, svarende til en stigning på 28 fuld-
tidspersoner. I klyngen har stigningen været på 3%.  Årsagen til den lidt stør-
re stigning i Frederikssund er, at kommunen har en betydelig højere andel af 
flygtninge og indvandrere på introduktionsydelse (og dermed færre efterkom-
mere) end de andre kommuner i klyngen. Flygtninge og indvandrere har typisk 
behov for en mere langvarig indsats, inden målet om selvforsørgelse kan op-
nås. 
 
Ud over ministermålene fastsatte Frederikssund et eget mål om en fortsat 
reduktion i antallet af længerevarende sygedagpengeforløb (over 26 uger). 
Målet er opnået til fulde og faldet i Frederikssund på 38 % i 2011 er 17 pro-
centpoint større end gennemsnittet i klyngen. 
 
Resultatrevisionen indeholder tillige en oversigt over jobcentrenes aktive ind-
sats. Denne oversigt viser, at andelen af ydelsesmodtagerne, der deltager i 
aktivering, er øget i 2011 undtagen for indsatsklare kontanthjælpsmodtagere, 
hvor der har været et mindre fald. Aktiveringsniveauet i Frederikssund er det 
samme som i klyngen på nær for jobklare kontanthjælps-modtagere, hvor 
flere kommuner fortsat straksaktiverer, og dermed har en højere aktiverings-
grad. 
 
Målingerne af rettidighed i indsatsen viser tilfredsstillende forhold med hensyn 
til jobsamtaler både for kontanthjælpsmodtagere og a-dagpengemodtagere. 
For aktive tilbud er rettidigheden for a-dagpenge-modtagerne på et tilfredsstil-
lende niveau. For de ikke-forsikrede er niveauet i Frederikssund endnu ikke på 
helt samme niveau som i klyngen. 
  
Som bilag til sagen er vedlagt Henholdsvis Beskæftigelsesregionens bemærk-
ninger og Det Lokale Beskæftigelsråds bemærkninger til resultatrevisionen. 
 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 
 

Indstilling: Jobcenterchefen indstiller, at Beskæftigelsesudvalget anbefaler Økonomiud-
valg og Byråd, at: 

1. Resultatrevisionen godkendes. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Beskæftigelsesudvalget, Tirsdag den 12. juni 2012 
Anbefales.  
 
Morten Skovgaard (V) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede.  

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 20. juni 2012 
Anbefales. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Susan Stauersbøl (F) var 
ikke til stede. 
 

Bilag: Resultatrevision 2011 - Endelig version 
Høringssvar - RR Frederikssund 2011 
Uddybende bemærkninger til høringssvar til Frederikssunds RR 2011 
LBR høringssvar resultatrevision 2011 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(15322,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15323,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15324,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(15325,1030).pdf
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Journal nr.: 

000372-2012 
Sag nr.  78 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Borgmesteren orienterede om transportministerens foreløbige svar på Byrå-
dets tilkendegivelser vedrørende finansiering af ny forbindelse over Roskilde 
Fjord. 
 
Borgmesteren mindede om, at juli måned er mødefri, og at næste byrådsmøde 
således afholdes 29. august. 
 
Jesper Henriksen (A) orienterede om besøg på Marienlystskolen efter ombyg-
ning, og oplyste, at der inviteres til endnu et besøg i efteråret. 
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Journal nr.: 

012424-2012 
Sag nr.  79 
 
 
Restaurant IstanBar - ankesag vedr. 
udvidet åbningstid 

  

  

  

  

  

  

  

Offentlig beslutning: Bevillingsnævnets beslutning fastholdes. 
 
John Schmidt Andersen (V), Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), 
Susan Stauersbøl (F) og Jesper Wittenburg (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

008734-2012 
Sag nr.  80 
 
 
Salg af Jordhøjvej 1, Slangerup 

  

  

  

  

  

  

  

Offentlig beslutning: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Susan Stauersbøl (F) og Je-
sper Wittenburg (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

011321-2012 
Sag nr.  81 
 
 
Lukning af Skibby Skovbørnehave 

  

  

  

  

  

  

Offentlig beslutning: Tiltrådt. 
 
Lis Olsen (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Susan Stauersbøl (F) og Je-
sper Wittenburg (A) var ikke til stede. 

  

 
 


